

[Text]

The Chairman: Thank you for that clarification. I very much welcome this intervention in our proceedings, and point out to those senators who are not yet aware that, in preceding weeks, a collaborative has taken place with a number of stakeholders. We are very pleased to have this presentation which gives us the benefit of some of the important work that has been done.

Senator Kenny: I want to ask how this was funded, Mr. Chairman.

The Chairman: I will put you first on the list and you can ask that question. I invite Mr. Stuart to proceed.

Mr. Stuart: Thank you, Mr. Chairman and members of the committee. We appreciate this opportunity to come and talk to you about the work of the Economic Instruments Collaborative.

The membership of the collaborative is made up of a group of major Canadian stakeholders with representatives from industry and environmental organizations. We also have representatives of federal and provincial departments who participate as observers in our discussions. This group has been focusing on the subject of economic instruments and how they might be applied to three distinct air issues in Canada. These issues include acid deposition, ground level ozone and climate change.

The collaborative's existence recognizes that the achievement of benefits from the use of economic instruments requires industry and environmental organizations to work together to design and put economic instruments into action and to test them out.

The membership of the collaborative includes a number of prominent industries. Under the Canadian Petroleum Products Institute there are Petro-Canada, Shell Canada, Imperial Oil and Husky. Other industry members include the Canadian Cement Council, TransAlta Utilities, E.B. Eddy Forest Products and General Motors. Non-government organizations, which Ms Malcolmson will talk about in a few minutes, include the Environmental Resource Centre of Alberta, Energy Probe, Friends of the Earth, Pembina Institute, Society Promoting Environmental Conservation, Saskatchewan Environmental Society and Pollution Probe. We also have involvement with and are funded by the National Round Table on the Environment and the Economy.

As I mentioned at the outset, the Canadian Petroleum Products Institute has decided to focus its activity through the collaborative. The collaborative has been working over the last six to eight months, so we are a fairly recent phenomena. However, we have accomplished a great deal in that short

[Traduction]

Le président: Merci de ces précisions. J'apprécie beaucoup cette intervention au cours de nos délibérations et j'aimerais indiquer aux sénateurs qui ne le savent pas que, au cours des semaines précédentes, un certain nombre d'intervenants ont formé un groupe. Il nous fait plaisir d'entendre cette présentation qui nous permet de prendre connaissance d'une partie du travail important qui a été fait.

Le sénateur Kenny: J'aimerais savoir comment cela a été financé, monsieur le président.

Le président: Je mets votre nom en tête de liste et vous pourrez poser cette question. J'invite monsieur Stuart à continuer.

M. Stuart: Merci, monsieur le président et merci aux membres du comité. Nous apprécions cette occasion qui nous est donnée de venir vous entretenir du travail du Economic Instruments Collaborative.

Ce groupe se compose d'importants intervenants canadiens et de représentants de l'industrie et d'organismes environnementaux. Nous avons également des représentants de ministères fédéraux et provinciaux qui participent comme observateurs à nos discussions. Ce groupe s'est concentré sur les instruments économiques et sur la façon dont ils peuvent être appliqués à trois questions distinctes portant sur l'air au Canada. Ces questions comprennent les dépôts acides, l'ozone troposphérique et les changements climatiques.

Le groupe reconnaît que, pour profiter des avantages qu'offre l'utilisation d'instruments économiques, l'industrie et les organismes environnementaux doivent travailler de concert à la conception des instruments économiques, à leur mise en oeuvre ainsi qu'à leur mise à l'essai.

Les membres du groupe comprennent un certain nombre d'industries proéminentes. Chapeautées par l'Institut canadien des produits pétroliers, on trouve Petro-Canada, Shell Canada, Compagnie pétrolière impériale Ltée et Husky. D'autres membres de l'industrie comprennent le Conseil canadien du ciment, TransAlta Utilities, Produits forestiers E. B. Eddy et General Motors du Canada. Les organismes non gouvernementaux dont madame Malcolmson nous parlera dans quelques minutes comprennent ceux qui suivent: Environmental Resource Centre of Alberta, Enquête énergétique, Les Amis de la Terre, Pembina Institute, Society Promoting Environmental Conservation (SPEC), Saskatchewan Environmental Society et Pollution Probe. Nous prenons également part à la Table ronde nationale sur l'environnement et l'économie (TRNEE) et sommes financés par cet organisme.

Comme je l'ai indiqué au début, l'Institut canadien des produits pétroliers a décidé de poursuivre ses activités en fonction du groupe. Ce dernier ne fonctionne que depuis les six ou huit derniers mois, donc, nous sommes un phénomène plutôt récent. Toutefois, nous avons accompli beaucoup de choses